

## James Kalyn Biography/biographie

**James Kalyn** is a diverse and highly experienced musician. He is a soloist, orchestral and chamber musician on both clarinet and saxophone, a conductor of orchestra, band, and jazz ensemble, and an arranger and composer. He also performs on flute and bassoon. An Associate Professor at Mount Allison University in New Brunswick, Canada ([www.mta.ca](http://www.mta.ca)), Kalyn can be heard performing regularly in the region as clarinetist with the highly successful woodwind quintet Ventus Machina ([www.ventusmachina.com](http://www.ventusmachina.com)), and in recitals. In recent years he has become very active as an arranger and composer of music, bringing a lifetime of experience to the craft. Samples of his playing and arranging are found on his website, [www.jameskalyn.ca](http://www.jameskalyn.ca). James Kalyn is also a conductor of band, orchestra, and jazz ensemble. His love of the mechanical has also led him to train as an instrument repairman.

Kalyn has been a clarinetist with numerous professional orchestras. As a concert saxophonist he has performed throughout the United States and Canada, as well as in Argentina, China and Japan. He has played and toured extensively with The Cleveland Orchestra and is heard on solo, ensemble and chamber music recordings. His solo recordings include *6 Standard Saxophone Sonatas*, *Brilliance* and *Glazunov Concerto*. Chamber music recordings include Ventus Machina's *In the Weeds* (2017), *Roots* (2021), and *Marcher à l'infini* (2022). Kalyn trained at the Eastman School of Music (Doctor of Musical Arts), Michigan State University (BMus in woodwind performance) and Western University (BMus performance).

**James Kalyn** est un musicien diversifié et très expérimenté. Il joue comme soliste, musicien d'orchestre et de chambre à la clarinette et au saxophone. Professeur agrégé à l'université de Mount Allison Sackville, Nouveau-Brunswick, Canada ([www.mta.ca](http://www.mta.ca)), Kalyn joue souvent dans la région comme clarinettiste avec Ventus Machina ([www.ventusmachina.com](http://www.ventusmachina.com)), et en récital. Il joue aussi à la flûte et au basson. Il est également très apprécié comme chef d'orchestre, d'harmonie et d'ensemble de jazz. Étant de plus en plus demandé comme arrangeur et compositeur, il y apporte ses nombreuses années d'expériences de musicien. Son amour pour la mécanique lui a aussi permis de devenir réparateur d'instrument.

Kalyn a été clarinettiste dans de nombreux orchestres. Comme saxophoniste de concert, il a joué à travers le Canada, les États-Unis, aussi bien qu'en Argentine, en Chine et au Japon. Il est sollicité à jouer et tourner avec l'Orchestre Cleveland, et il est souvent entendu à travers des enregistrements en solo, ensemble et musique de chambre. Ses enregistrements en solo comprennent *6 Standard Saxophone Sonatas*, *Brilliance* et *Glazunov Concerto*. Les enregistrements de Ventus Machina comprennent *In the Weeds* (2017), *Roots* (2021), et *Marcher à l'infini* (2022). Kalyn est diplômé de l'Eastman School of Music (DMA), Michigan State University (MMus) et Western University (BMus interprétation).